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Primátor Plzně: Investory už přestává držet
levná pracovní síla
Zahraniční investory už v tuzemsku
přestává držet levná pracovní síla a vinou silné koruny se dá v
nejbližší době očekávat uzavírání menších továren v ČR. "Jediné,
na čem musíme dále stavět, je kvalita pracovní síly a právní
ochrana investic, kterou nemají žádné země dále na východ," řekl
dnes ČTK plzeňský primátor Jiří Šneberger.
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Podle něj už investiční pobídky státu pro zahraniční
investory vinou slabého eura vytlačují stále se zvyšující
personální náklady zahraničních podniků v ČR.
Vliv kursu koruny na českou ekonomiku ale nemusí být podle
primátora tak dramatický. V řadě případů se však může stát, že
zahraniční investoři uzavřou své továrny a převedou výrobu na
Slovensko nebo do Maďarska. "Nadnárodní podniky nejsou
dobročinnými spolky, které by u nás vyráběly s prodělkem. Někdy
se jim více vyplatí podnik uzavřít," dodal Šneberger, který také
chápe odchod Flextronicsu z brněnské průmyslové zóny jako
nepříjemný signál pro vstup dalších velkých podniků do ČR.
"Tento případ nijak nesouvisí s investičním klimatem v
republice. Jde o důsledek světové recese v telekomunikacích a
navíc je dobrým signálem, že Flextronics v Česku zachová své
vývojové pracoviště," řekl ředitel agentury pro zahraniční
investice Czechinvest Martin Jahn.
Jahn nevyloučil, že například textilní průmysl čeká u nás
jako první vlna odchodů do zahraničí. "Textilní, slévárenské a
dřevozpracující firmy, orientované převážně na export, mají velké
problémy s recesí v Německu," dodal ředitel pracovního úřadu v
Domažlicích Jiří Pabián. Zatím nemá signály o odchodu investorů,
ale podle něj by bylo velmi obtížně najít pro opuštěné haly
tuzemské investory.
"Ta koruna, to je neštěstí. Není tak dobrá, aby odrážela
skutečnou výkonnost ekonomiky," řekl starosta města Stod u Plzně
Lubomír Jungabauer. "Pro Němce už jsme drazí, některé firmy už
zvažují odchod." Podle něj se to projevuje například v místní
firmě, která zaměstnává 45 švadlen. Tento podnik zatím drží ve
městě pouze vyšší kvalita práce.
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